
LESSON 13, 1000 WORDS, English with Eva    

1 price [praɪs] cena 

 What is the price?   Aká je cena? Koľko to 
stojí? 

2 rent [rɛnt] prenajať si 

 I would like to rent this 
apartment. 

  Rád by som si prenajal 
tento byt. 

3 then [ðɛn] potom 

 And then we went on a trip.   A potom sme vyrazili na 
výlet. 

4 afternoon, in the 
afternoon 

[ˌæftərˈnu:n]     popoludnie (pod. meno), 
popoludní (príslovka -
kedy?) 

 We spent a beautiful 
afternoon at his parents. 

  Strávili sme krásne 
popoludnie u jeho 
rodičov. 

5 be able to (do st.) [bi: ˈeɪbl tu] byť schopný (urobiť 
niečo) 

 We are not able to say it 
now. 

  Teraz to nie sme schopní 
povedať. 

6 be allowed to (do st.) [bi: əˈlaʊd tu] byť umožnené, dovolené 
(urobiť niečo) 

 It´s not allowed to park 
here. 

  
Tu sa nesmie parkovať. 

7 sing-sang-sung; song [sɪŋ-sæŋ-sʌŋ; sɔŋ] spievať – spieval -
zaspievané; pieseň 

 Sh. Somebody is singing.   Pst. Niekto spieva. 

8 door [dɔ:r] dvere 

 Leave the door open, 
please. 

  Nechajte dvere otvorené, 
prosím. 

9 window [ˈwɪndoʊ] okno 

 Shall I open the window for 
you? 

  
Mám ti otvoriť okno? 

10 lock [lɑk] zámok, zamknúť 

 I didn´t lock the car.   Nezamkol som auto. 

11 body [ˈbɑ:di] telo 

 Its body was totally cold.   Jeho telo bolo úplne 
studené. 

12 nothing [ˈnʌθɪŋ] nič 



 Nothing is more important 
than you. 

  Nič nie je dôležitejšie ako 
ty. 

13 nobody, no one [ˈˈnəʊbədi, noʊ wʌn] nikto 

 Nobody wanted to help 
them. 

  
Nikto im nechcel pomôcť. 

14 bill; check (US) [bɪl, ʧɛk] účet; šek, účet (US) 

 Could I have the check/bill, 
please? 

  Mohol by som dostať 
účet, prosím? 

15 sun, sun shine (shine-
shone-shone or regular) 

[sʌn, sʌn ʃaɪn (ʃaɪn-
ʃoʊn-ʃoʊn ɔr ˈrɛɡjələr 
ʃaɪnd] 

slnko, slnečný svit (žiariť 
– žiaril – žiarené ) 

 The sun is shining. Let´s go 
outside. 

  
Slnko svieti. Poďme von. 

16 push [pʊʃ] tlačiť, nútiť 

 Stop pushing me into it.   Prestaň ma do toho tlačiť. 

17 include; including [ɪnˈklu:d; ɪnˈklu:dɪŋ] zahrnúť; vrátane 

 Is breakfast included in the 
price? 

  Sú raňajky zahrnuté v 
cene? 

18 dot (e-mail, www); 
period/full stop (in a 
sentence) 

[dɑ:t ; ˈpɪ:riəd/fʊl 
stɑ:p ] bodka (e-mail, www); 

bodka/bodka (vo vete) 

 We always write a period 
at the end of a sentence. 

  Na konci vety píšeme 
vždy bodku. 

19 the "@" sign    @=at [ði: "æt" saɪn] znak "zavináč". 

 info@englishwitheva.com   info@englishwitheva.com 
20 center, in the center [ˈsɛntə̬r, ɪn ðə ˈsɛntə̬r] centrum, uprostred/v 

centre 

 She lives in the center of 
Paris. 

  
Žije v centre Paríža. 

21 half board [hæf bɔ:rd] polpenzia 

 I´d like to book a room with 
half board. 

  Rád by som si 
zarezervoval izbu s 
polpenziou. 

22 full board [fʊl bɔ:rd] plná penzia 

 We had to cancel the full 
board. 

  Museli sme zrušiť plnú 
penziu. 

23 beer [bɪ:r] pivo 

 I don´t drink beer. Do you?   Ja pivo nepijem. Vy áno? 

24 ice [aɪs] ľad 

 Can I have it without ice,   Môžem to mať bez ľadu, 
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please? prosím? 

25 sugar [ˈʃʊɡər] cukor, cukrový 

 There was too much sugar 
in it. 

  Bolo v tom príliš veľa 
cukru. 

26 thing [θɪŋ] vec 

 I'll tell you just one thing.   Poviem vám len jednu 
vec. 

27 away [əˈweɪ] preč 

 Go away, please.   Odíď, prosím. Choď preč, 
prosím. 

28 absolutely, totally [ˈæbsəluːtli, ˈtoʊtl̮i̩] absolútne, úplne 

 She was totally drunk.   Bola úplne opitá. 

29 story [ˈstɔ:ri] príbeh 

 Did you hear his story?   Počuli ste jeho príbeh? 

30 date; to date sb. [deɪt, tu deɪt 
ˈsʌmˌbɑdi] 

dátum, rande; randiť s 
niekým 

 I had a date yesterday.   Včera som mal rande. 

31 spend-spent-spent [spɛnd-spɛnt-spɛnt] minúť, stráviť (čas)-minul, 
strávil-strávené, utratené 

 How much did you spend?   Koľko si utratil? 

32 soon [su:n ] (už) čoskoro 

 Is she coming any time 
soon? 

  
Príde v dohľadnej dobe? 

33 delay [dɪˈleɪ] oneskorenie, oneskoriť 
(sa) 

 I am so sorry for the delay.   Veľmi sa ospravedlňujem 
za oneskorenie. 

34 catering, self-catering [ˈkeɪtə̮rɪŋ, sɛlf 
ˈkeɪtə̮rɪŋ] 

stravovanie, vlastné 
stravovanie 

 They always prefer self-
catering. 

  Vždy preferujú vlastné 
stravovanie. 

35 inform, information [ɪnˈfɔ:rm, 
ˌɪnfərˈmeɪʃən] informovať, informácia-e 

 I will inform you as soon as 
possible (=ASAP). 

  Budem vás čo najskôr 
informovať. 

36 gate [ɡeɪt] brána 

 Which gate is for my flight?   Ktorá brána je pre môj 
let? 

37 flight [flaɪt] let 

 What time is your flight?   Kedy vám letí lietadlo? O 



koľkej je váš let? 

38 fly-flew-flown [flaɪ-flu:-floʊn] lietať – letel - uletené 

 They will fly back home on 
Wednesday. 

  Naspäť domov odletí v 
stredu. 

39 cinema [ˈsɪnəmə] kino 

 Let´s go to the cinema 
tomorrow. 

  
Poďme zajtra do kina. 

40 theater [ˈθiətə̮r] divadlo 

 She was in the theater last 
night. 

  Včera večer bola v 
divadle. 

 

 

 

 

BONUS PHRASES  

BONUS PHRASES   [ˈboʊnəs freɪzɪs ]      

  
That´s great! Great news! To je skvelé! Skvelá správa! 

Can you drive me home? Môžete ma odviezť domov? 

There´s no time. Nie je čas. 

What do I do? What should I do? 
What am I gonna do?  

Čo mám urobiť? Čo by som mal robiť? 
Čo si začnem? 

The sooner, the better. Čím skôr, tým lepšie. 

Let me know. I´ll let you know. Daj mi vedieť. Dám vám vedieť. 

 

 

 

 

 

 

 



ALL FUTURE TENSES [ɔ:l ˈfju:ʧər ˈtɛnsɪz] 
(všetky budúce časy) 
 
1. WILL + bare infinitive 
(will + holý infinitív)  
   -a spontaneous decision, general future, a general statement  
    (spontánne rozhodnutie, všeobecná budúcnosť, všeobecné vyhlásenie) 
   -e.g.: Wait! I´ll help you. I will call you tomorrow. 
   (napr. Počkaj! Ja ti pomôžem. Zavolám ti zajtra.) 

 
2. WILL BE + ING 
(will be + -ingová forma slovesa) 
   -a certain moment or time in the future (this time tomorrow, tomorrow between 10 and 11…), a 
continuous action in the future, something will be happening for sure 
(určitý moment alebo okamih v budúcnosti (touto dobou zajtra, zajtra medzi 10 a 11…), prebiehajúci dej 
v budúcnosti, niečo bude celkom iste prebiehať) 

-e.g.: This time tomorrow I will be lying on the beach. I will be talking to the director at the meeting. 
(napr.: Zajtra touto dobou budem ležiaci na pláži. Na tej schôdzi budem hovoriť (hovoriaci) s 

riaditeľom.) 
 

3. BE GOING TO (BE GONNA) + bare infinitive 
(chystať sa, plánovať) + holý infinitív (= bez “to”)  
 -plans, intentions, the decision was made before  (plány, zámery, predchádzajúce rozhodnutia) 

-obvious results (očividné výsledky) 
-phrases (What am I gonna do?)      (fráza: Čo si počnem?) 
-e.g.: I am going to sell my car this year. She is not going to pay that. Oh, he´s going to hit the wall! 
(napr.: Tento rok sa chystám predať svoje auto. Ona to nemieni platiť. Ou, on narazí do steny!) 
 

4. PRESENT CONTINUOUS  (be + -ing) 
(prítomný čas priebehový pre "diárovú budúcnosť")  
-arranged events, situations, often planned for a certain time and place, diary entries 
(naplánované akcie, situácie, často naplánované na určitý čas a pre určité miesto, záznamy v diári) 

-e.g.: I am seeing my doctor tomorrow at 7. What are you doing tonight? 
(napr.: Zajtra o siedmej idem k doktorovi. Čo robíš dnes večer?) 
 

5. PRESENT SIMPLE (bare infinitive, -s in the 3rd person singular) 
(prítomný čas prostý pre "harmonogramovú budúcnosť")   
-schedules, timetables, programs (TV, cinema…), or plans that remind of a schedule 
(harmonogramy, časové rozvrhy, program (tv, kino…) alebo plány, ktoré pripomínajú nejaký 
harmonogram) 
   -e.g.: My lesson starts at 5. The train leaves at 4. It´s my birthday tomorrow. 
(napr.: Moja hodina začína v 5. Vlak odchádza v 4. Zajtra mám narodeniny.) 
 
Note: Some tenses are interchangeable (be going to x present continuous, future continuous x be going 
to…..). Just remember that there is no WILL for arranged matters. 
(Pozn.: Niektoré časy sú zameniteľné (napr. be going to x čas prítomný priebehový; be going to a budúci 
priebehový čas.) Hlavne si ale zapamätajte, že pokiaľ máte už niečo zariadené alebo naplánované, 
nemali by ste používať budúci čas prostý (WILL+ holý infinitív). 

       
 
 



SOME, ANY, NO [sʌm, ˈɛni,  noʊ] + EVERY [ˈɛvri] 
(nejaký; nejaký- akýkoľvek - po zápore žiadny; žiadny + každý) 
 
SOME    -a, an, one, certain, specific – in affirmative sentences (I have some friends in 
                 Australia.) 
                (-nejaký, určitý, špecifický – v kladných vetách (Mám nejakých priateľov v 
                 Austr.) 
                - questions with offerings or polite requests (Would you like some? Some  
                 cheese? Can I have some?) 
                 (-v otázkach naznačujúcich ponuku alebo zdvorilú žiadosť (Dáte si? Syr? 
                  Môžem si dať?)) 
                -with uncountable nouns (some time), with countable nouns in plural (some 
                  people) 
                 (-u nespočítateľných pod.jm. (nejaký čas), u počítateľných pod.jm. v 
                  množnom čísle (nejaký ľudia)) 
                -there is a small difference in  meaning with singular countable nouns  
                 I´d like some cake, please. (a piece of, a bit of) 
                 Some bloke started to shoot. (unknown, unspecified) 
                 (pokiaľ “some” použijete u počítateľných pod.jm. v jedn. čísle, má trošku 
                   iný význam: Rád by som kúsok torty, prosím. Nejaký týpok začal strieľať). 
 
ANY        -certain, specific -after a negative, in questions (I don´t have any money. Do  
                 you have any friends there?   
                (nejaký, určitý, špecifický – po zápore, v otázkach (Nemám žiadne peniaze. 
                 Resp.- Ja nemám nejaké peniaze. Máš tam nejakých priateľov?) 
                -with uncountable nouns, with countable nouns in plural 
                 (u nespočítateľných pod. jm. v množnom čísle) 
                -any kind of, whatever, whichever – in affirmative sentences 
                 (Take any book and start reading.) 
                 (akýkoľvek, čokoľvek, ktorýkoľvek - v kladných vetách: Vezmi si akúkoľvek knihu 
                  a začni čítať.) 
 
NO          -not any, none, not a single one….  (There´s no time. I got no money. No  
                 sugar, no fun.) 
                (žiadny, ani jeden…. (Nie je čas. Resp. Tam je žiadny čas. Nemám žiadne peniaze. 
                  Resp. Mám žiadne peniaze. Žiadny cukor, žiadna sranda.) 
 
EVERY    -each (individual), (I go there every week.) 
                (každý (jednotlivý), (Chodím tam každý týždeň.)) 
            
A few phrases without a noun:       (pár fráz bez podstatného mena) 
Would you like some?                       (Dáš si?) 
I don´t want any.                                (Nechcem ani jeden.) 
There are some over there.              (Tam sú nejaké.) 
 
Compounds:   [ˈkɑmpaʊndz] (zloženiny) 
 
-something (niečo), somebody /someone (niekto), somehow (nejako), sometimes (niekedy-
občas), sometime (niekedy), somewhere (niekde), somewhat (trochu), someplace (niekde) … 
[ˈsʌmθɪŋ, ˈsʌmˌbɑ:di (ˈsʌmˌwʌn), ˈsʌmˌhaʊ, səmˈtaɪmz, ˈsʌmˌtaɪm, ˈsʌmˌwɛr, ˈsʌmˈwʌt, 
ˈsʌmˌpleɪs] 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
-anything (niečo, čokoľvek), anybody /anyone (niekto, ktokoľvek), anyhow (nejako, akokoľvek), 
anytime (niekedy, kedykoľvek), anywhere (niekde, kdekoľvek), anyplace (niekde, kdekoľvek)…. 
[ˈɛniˌθɪŋ, ˈɛnibədi (ˈɛniˌwʌn), ˈɛniˌhaʊ, ˈɛniˌtaɪm, ˈɛniˌwɛr, ˈɛniˌpleɪs] 
 
-nothing (nič), nobody /no one (nikto), nohow (nijako), nowhere (nikde) 
[ˈnʌθɪŋ, ˈnoʊˌbɑ:di (noʊ wʌn), ˈnoʊhaʊ, ˈnoʊˌwɛr] 
 
-everything (všetko), everybody /everyone (všetci), every time (zakaždým), everywhere 
(všade) 
[ˈɛvriˌθɪŋ, ˈɛvriˌbɑdi (ˈɛvriˌwʌn), ˈɛvri taɪm, ˈɛvriˌwɛr] 
 
Sample sentences with compounds: 
Is anybody there? (Je tam niekto?)  
Somebody must be there. (Niekto tam musí byť.) 
No, don´t worry. Nobody is there. (Nie, neboj. Nikto tam nie je.) 
 
Anyone can do that. (Môže to urobiť ktokoľvek.) 
Something to drink? (Niečo na pitie?) 
Nothing happened. (Nič sa nestalo.) 
I can see it everywhere I go. (Vidím to všade, kam idem.) 
I won´t tell anyone. (Nikomu to nepoviem.) 
 

 
 

 
 



 

THERE IS, THERE´S/THERE ARE [ðɛr ɪz, ðɛrz or ðərz / ðɛr ɑ:r] 
(je, sú; existuje, existujú)             (=existenčná väzba “there is/are”) 
 
Something/somebody is somewhere, some things/people are somewhere, something exists (somewhere), 
some things exist (somewhere)…. 
(Niečo/niekto niekde je, nejaké veci/nejaký ľudia niekde sú, niečo (niekde) existuje.)  
It is often translated from the end of the sentence and “there is/are” is usually omitted in the translation. If 
there is no place determination in the sentence, then “there is/are” mean or  can be translated as: exists, exist, 
does not exist, do not exist, is, is not, are, are not…… 
(Vety s touto väzbou sa často prekladajú od konca a samotná väzba there is/are sa v preklade vynechá. Pokiaľ 
vo vete nie je určené miesto, potom sa väzba často prekladá ako: existuje, existujú, neexistuje, je, nie je, sú, nie 
sú a pod. ..) 
 
There is/are         + a thing, things, a person, persons           (the place where it is/ they are) 
(Tam je/sú            + niečo, vec, veci, niekto, osoba, osoby      (popr. miesto kde sa to nachádza)) 
 
There are               four cinemas                                                 in our town. 
(Tam sú                  štyri kiná                                                        v našom meste. 
Správny preklad: V našom meste sú štyri kiná.) 
There is                  always hope. 
(Tam je                   vždy nádej.                       = Vždy je nádej.) 
There´s                   a train                                                            at the station. 
(Na stanici je vlak.) 
There is                  a solution. 
(Existuje riešenie.) 
There´s                   a train at 5 p.m. 
(Niečo ide v 5. Nejaký vlak ide v 5.) 
There are               some big trees                                              in the garden. 
(Na tej záhrade je pár veľkých stromov.) 
 
There isn´t/aren´t (any)        + a thing, things, a person, persons           (the place where it is/ they are) 
(Tam nie je/nie sú                  + niečo, vec, veci, niekto, osoba, osoby     (popr. miesto kde sa to nachádza)) 
 
There aren´t any                    biscuits left. 
(Tam nie sú                             nejaké sušienky nechané.                     = Nezostali tam žiadne sušienky.) 
There isn´t any                       hope for him                                                   in this case. 
(V tomto prípade pre neho neexistuje žiadna nádej.) 
 
There is/are no                       + a thing, things, a person, persons           (the place where it is/ they are) 
(Tam nie je/nie sú                  + niečo, vec, veci, niekto, osoba, osoby     (popr. miesto kde sa to nachádza)) 
There is no                              time. 
(Tam je žiadny                        čas.                                    =Nie je čas.) 
There are no                           gentlemen                                                      in this world. 
(Na tomto svete neexistujú džentlmeni.) 
 
Questions and short answers:   (Otázky a krátke odpovede:) 
Are there any people waiting for her? Yes, there are. No, there aren´t. 
(Sú tam nejakí ľudia čakajúci na ňu? Áno, sú. Nie, nie sú. = Čaká tam na ňu niekto? Áno, čaká. Nie, nečaká.)  
How many children are there in the classroom?    (Koľko detí je v triede?) 
Is there a supermarket near here? (Je tu niekde blízko supermarket?) 


